
PROTOKÓŁ nr 16 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 23 czerwca 2020 r. 

 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie protokołu nr 15 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych na 

drukach: 

 Nr 289 w sprawie: przyjęcia raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego 
w Radomiu- Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu, 

 Nr 290 w sprawie: przyjęcia raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Radomskiej 
Stacji Pogotowia Ratunkowego w Radomiu. 

 Nr 300 w sprawie ustanowienia lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia 
„Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020 rok. 

 Nr 301 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
zza usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
świadczonych w ramach lokalnego programu Gminy Miasta Radomia „Opieka 
wytchnieniowa” – edycja 2020 oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

3. Sprawy różne. 
 
Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty  
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie 
projektów uchwał. 

 Nr 289 w sprawie: przyjęcia raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego 
w Radomiu- Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu.  

Główna Księgowa Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Dorota Ciekała 
poinformowała, że raport składa się z III części. W I części została omówiona sytuacja 
ekonomiczno – finansowa szpitala na podstawie trzech ostatnich lat tj. 2017-2019. W II 
części są obliczone wskaźniki ekonomiczne zgodnie z rozporządzeniem. W III części 
jest prognoza tych wskaźników na następne lata.  
Na dzień 31 grudnia zobowiązania długoterminowe szpitala wynoszą 39 255 000,00 zł 
i są to przede wszystkim zobowiązania z tytułu otrzymanych kredytów i pożyczek oraz 
zobowiązania z tytułu ustalonych zabezpieczeń, które są na zabezpieczenia 
wykonanych robót budowlanych. Zobowiązania krótkoterminowe na dzień 31 grudnia 
wynoszą 69 336 000,00 zł w tym zobowiązania z tytułu dostaw i usług stanowią kwotę 
34 443 000,00 zł, zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek, których termin płatności 
przypada na najbliższe 12 miesięcy stanowią kwotę 11 813 000,00 zł, zobowiązania 
z tytułu podatków i ubezpieczeń społecznych w wysokości 14 347 000,00 zł, 



zobowiązania  z tytułu wynagrodzeń  5 996 000,00 zł i inne zobowiązania w wysokości 
2 253 00,00 zł.  
Jeżeli chodzi o wskaźniki ekonomiczne to zgodnie z raportem ze względu na to, że 
szpital zamknął tamten rok stratą w wysokości 19 582 000,00 zł, a po dodaniu kosztów 
amortyzacji strata ta wynosi 8 167 000,00 zł to niestety wszystkie wskaźniki 
zyskowności są wskaźnikami ujemnymi. W związku z tym według oceny sporządzonej  
zgodnie z rozporządzeniem jeżeli chodzi o wskaźniki zyskowności szpital otrzymał 0 
punktów. Wskaźniki płynności są na poziomie, który również nie pozwala osiągnąć 
jakichkolwiek punktów, jest to uzależnione stanem zobowiązań na koniec grudnia. 
Jeżeli chodzi o wskaźniki efektywności to wskaźnik rotacji należności jest 3 punkty, 
wskaźnik rotacji zobowiązań jest 4 punkty. W sumie w tym wskaźniku osiągnięto 7 
punktów. Wskaźnik zadłużenia również są wskaźniki ocenione jako 0 punktów. Szpital 
łącznie otrzymał 7 punktów zgodnie z rozporządzeniem Ministra Zdrowia co jest 
uzależnione tym, iż szpital wygenerował ujemny wynik finansowy i posiada 
zobowiązania na koniec grudnia.   
Radna Magdalena Lasota zapytała, jaka jest bieżąca sytuacja szpitala? Czy z tytułu 
tego, że szpital jest jednoimiennym wynikają jakieś problemy? Czy zwiększyło się 
z tego powodu zadłużenie szpitala i jaka jest sytuacja z zaopatrzeniem w niezbędne 
środki? Główna Księgowa Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Dorota 
Ciekała odpowiedziała, że od 4 kwietnia szpital jest przekształcony jako szpital 
jednoimienny zakaźny decyzją Wojewody do odwołania wówczas NFZ przekształcił 
umowę ryczałtową szpitala na tzw. umowę „Covidowską” . Zgodnie z tą umową mamy 
płacone z NFZ zarówno za gotowość do przyjęcia pacjentów z podejrzeniem bądź 
zakażonych „Covidem” jak również za pacjenta, który trafia do szpitala z podejrzeniem 
bądź zakażony „Covidem”. Jeżeli chodzi o sytuację finansową za 4 miesiące tego roku 
to oprócz tego, że zapłacone mieliśmy przez NFZ zgodnie z ustawą „Covidowską” to 
jeszcze dostaliśmy z NFZ część z umowy ryczałtowej ponieważ w szpitalu działa 
zakład pielęgnacyjno – opiekuńczy i stacja dializ. Pozwoliło to uregulować część 
zobowiązań wobec kontrahentów jak również zabezpieczyć pracowników w niezbędny 
sprzęt ochronny. Zakupy związane z zabezpieczeniem z tytułu „Covidu” są 
dokonywane i płacone na bieżąco. Przy tak dużym stanie zobowiązań na koniec 
grudnia nie udało się zapłacić wszystkich zobowiązań wymagalnych i na koniec 
kwietnia bieżącego roku zobowiązania wymagalne wynoszą 20 900 000,00 zł. Nie ma 
tendencji wzrostowej wręcz te zobowiązania trochę zmalały ponieważ w większości są 
kupowane  zakupy niezbędne do zabezpieczenia obecnej sytuacji.     
Radna Magdalena Lasota zapytała, o należności krótkoterminowe. Czy one kształtują 
się mniej więcej na tym samym poziomie, czy wzrastają? Z czego głównie wynikają, 
chodzi o ludzi, którzy nie mają ubezpieczenia, którzy nie płacą za usługi czy jest coś 
takiego? Główna Księgowa Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Dorota 
Ciekała odpowiedziała, że nie ma takich należności. Jeżeli chodzi o należności to 
część przychodów szpital musiał zawiesić np. wynajmy czy usługi parkingowe, ale 
mamy odrobinę zwiększone przychody z NFZ.  
Radna Wioletta Kotkowska zapytała, jak wygląda tendencja zachorowalności u nas? 
Czy odnotowujemy nowe zachorowania, nowe źródła czy to są tylko takie lokalne np. 
w zakładzie pracy? Czy to się rozprzestrzenia u nas czy raczej wygasa? Zastępca 
Dyrektora Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Grażyna Penza 
odpowiedziała, że są nowe ogniska ale jak one się rozprzestrzeniają to potrzeba 
jeszcze troczę czasu żeby wiedzieć co będzie dalej. Jest więcej pacjentów w szpitalu 
i pacjentów z dodatnim wynikiem, chorych i podejrzanych. Jest około 100 osób w tym 
ponad 70 % potwierdzonych. Wydaje się, że jest trochę mniej zgonów, trochę więcej 
osób wychodzi ze szpitala, ale to jest żaden pewnik. Jest zbyt mało przypadków żeby 
to oceniać statystycznie.        
Radna Magdalena Lasota zapytała, o wskaźnik szybkiej płynności. Czy szpital 
prowadzi jakieś działania i jakie dotyczące zawierania umów z kontrahentami jeżeli są 



przeterminowane faktury? Jaki to daje skutek? Czy z tego tytułu umarzane są np. 
odsetki? Główna Księgowa Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Dorota 
Ciekała odpowiedziała, że takie działania są prowadzone. W kwietniu i w maju udało 
się spłacić wszystkie ugody zawarte z kontrahentami,  a dzisiaj szpital jest na etapie 
negocjacji z kontrahentami w sprawie zawierania nowych ugód. Większość 
kontrahentów umarza w 100% odsetki dzięki czemu nie ma naliczanej opłaty 
rekompensacyjnej, która jest bardzo wysoka.      
Radna Wioletta Kotkowska zapytała o sprzęt ochrony osobistej dla lekarzy i białego 
personelu. Czy były jakieś przypadki, że czegoś brakowało? Czy jesteśmy 
przygotowani na drugą falę? Czy sprzęt ochrony osobistej jest uzupełniany na 
bieżąco? Dyrektora Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Grażyna Penza 
odpowiedziała, że jest sprzęt, mamy rezerwę od 4 do 5 dni oceniając nawet na stan 
podwyższonej gotowości. Od kiedy przyszła informacja, że coś takiego może się 
zdarzyć to od stycznia czy lutego kupowany był sprzęt w większej ilości niż była wtedy 
taka potrzeba  po to aby zabezpieczyć personel na wypadek ogłoszenia pandemii. 
Cały czas robimy wszystko aby ten sprzęt był. Nie było takiej sytuacji żeby nie było 
sprzętu.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała w jaki sposób jest w tej chwili 
finansowany szpital bo wspomniała Pani Księgowa, że jest to częściowy ryczałt 
i dodatek „Covidowski”? W jaki sposób ma to być do końca roku? Czy ten ryczałt tak 
jak do tej pory będzie wpływał na rachunek szpitala czy dodatkowo będzie ten 
„Covidowski” dodatek? Dyrektora Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
Grażyna Penza odpowiedziała, że nie wie jak będzie do końca roku, jest to 
uzależnione od decyzji Wojewody. Tak jak powiedziała Pani Księgowa za odziały, 
zakład opiekuńczo - leczniczy i dializy mamy płacone jakbyśmy byli normalnym 
szpitalem natomiast pozostałe oddziały czyli większość szpitala jest finansowana 
zgodnie z ustawą „Covidową”. Mamy płacone za gotowość, mamy zgłoszoną ilość 
łóżek do dyspozycji plus ewentualnie rozszerzenie tych łóżek (o około 100). Łóżka, 
które są zgłoszone to są łóżka przygotowane w oddziałach, które zostały zgłoszone 
jako zakaźne. Musieliśmy zrezygnować z niektórych sal chorych po to żeby 
przystosować je jako tzw. śluzy.  
Radna Magdalena Lasota zapytała jak długo czeka się na wynik testów i czy są one 
wożone do Warszawy?        
Dyrektora Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Grażyna Penza 
odpowiedziała, że od doby do dwóch. Testy wożone są do Warszawy, wożone również 
były do Puław. Jest kilka laboratoriów wytypowanych przez ministerstwo.    
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zakończyła dyskusję i zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 289. Radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 289 w sprawie: przyjęcia raportu o sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa 
Chałubińskiego w Radomiu- Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Radomiu (3 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 15 dołączono do 
materiałów z Komisji. 

 Nr 290 w sprawie: przyjęcia raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Radomskiej 
Stacji Pogotowia Ratunkowego w Radomiu. 

Pani Barbara Nowacka Radomska Stacja Pogotowia Ratunkowego 
poinformowała, że raport oparty jest o sprawozdanie finansowe za 2019 rok i składa 
się z 4 części. Ze względu na to, że wynik finansowy za 2019 rok zamknął się dodatnią 
kwotą 539 466,00 zł dlatego wszystkie wskaźniki są dodatnie. Łączna liczba punktów 
stanowiąca o raporcie wynosi 60. Pogotowiu na razie nie grozi tendencja zniżkowa 
ponieważ ponad 80% przychodów pochodzi z NFZ, część środków w ramach dotacji 
pochodzi z Urzędu Miejskiego i od innych kontrahentów. Pogotowie ma na chwilę 
obecną tylko zobowiązania krótkoterminowe, które stara się płacić na bieżąco, nie ma 
żadnych zadłużeń.  Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, czy jest 



sprzęt i karetki? Pani Barbara Nowacka Radomska Stacja Pogotowia 
Ratunkowego odpowiedziała, że tak.    
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zakończyła dyskusję i zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 290. Radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 290 w sprawie: przyjęcia raportu o sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Radomiu (3 
Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 15 dołączono do materiałów 
z Komisji. 

 Nr 300 w sprawie ustanowienia lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia 
„Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020 rok. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że w tym roku jak w poprzednim został ponowiny akces na realizację tego zadania. 
Zadanie to częściowo realizuje MOPS, a częściowo Wydział Zdrowia i Pomocy 
Społecznej Urzędu Miejskiego. Chodzi o to aby móc realizować na terenie miasta 
działania na rzecz osób niepełnosprawnych oraz ich opiekunów, które są finansowane 
w formie projektu. MOPS aplikował o środki i chce je realizować w formie usług 
opiekuńczych, wytchnieniowych czyli usługi skierowane po to aby opiekun osoby 
niepełnosprawnej miał możliwość „wytchnienia”, odpoczynku od tej opieki. Są to 
dokładnie takie same działania jak były w zeszłym roku.     
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, na czym polega pobyt 
całodobowy? Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Wiesława Golus odpowiedziała, że jeżeli chodzi o pobyt całodobowy to zaplanowano 
zlecenie tego zadania organizacji pozarządowej. Organizacje pozarządowe są 
przygotowane na udzielanie takiej pomocy. Polegać to będzie na tym, że 14 dni 
w ciągu roku jedna osoba będzie mogła przebywać w tym ośrodku. Realizowane to 
będzie chyba od września i jest tym duże zainteresowanie. Osoby te będą miały 
całodobową opiekę i wyżywienie. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek 
zapytała, czy będzie to na terenie miasta Radomia? Zastępca Dyrektora Wydziału 
Zdrowia i Polityki Społecznej Wiesława Golus odpowiedziała, że tak. Pobyt ten 
dotyczy mieszkańców miasta Radomia i pobyt w związku z pozyskaniem środków 
z funduszu solidarnościowego będzie bezpłatny.  
Radna Magdalena Lasota zapytała czy będzie ogłoszony konkurs dla organizacji, 
które będą to prowadziły tę politykę wytchnieniową? Zastępca Dyrektora Wydziału 
Zdrowia i Polityki Społecznej Wiesława Golus odpowiedziała, że tak. Radna 
Magdalena Lasota zapytała jaka będzie klasyfikacja niepełnosprawnych? Zastępca 
Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Wiesława Golus odpowiedziała, 
że będą musiały to być osoby z orzeczonym stopniem niepełnosprawności. Będzie 
ogłoszony regulamin i w pierwszej kolejności będą to osoby ze znacznym stopniem 
niepełnosprawności.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zakończyła dyskusję i zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 300. Radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 300 w sprawie ustanowienia lokalnego 
Programu Gminy Miasta Radomia „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020 rok (3 
Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 15 dołączono do materiałów 
z Komisji. 
 

 Nr 301 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
zza usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
świadczonych w ramach lokalnego programu Gminy Miasta Radomia „Opieka 
wytchnieniowa” – edycja 2020 oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że jest to druga niezbędna uchwał aby program o którym była mowa mógł zaistnieć. 



W projekcie uchwały ustalamy koszt godziny na 30,00 zł co jest ściśle związane 
z warunkami projektu natomiast w tych ramach projektowych (tam jest do 240 godzin) 
to dla osób będą to usługi nieodpłatne. Skalkulowanie kosztu jest niezbędne, aby 
później dokonać rozliczeń w ramach projektu.    
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, czy w przypadku gdyby ktoś 
chciał jest możliwość częściowej odpłatności? Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że tutaj nie. Jest 0,00 zł albo do 
50% ale to dopiero powyżej 240 godzin.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 301. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 301 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności zza usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
świadczonych w ramach lokalnego programu Gminy Miasta Radomia „Opieka 
wytchnieniowa” – edycja 2020 oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania (3 Radnych za 0 przeciw 0 
wstrzymujący się). Opinię nr 15 dołączono do materiałów z Komisji. 
 
Ad.3. Radna Wioletta Kotkowska zapytała jak wygląda sytuacja w MOPS ponieważ 
są doniesienia medialne, ze wśród pracowników były zarażone osoby? Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że był 
jeden przypadek. W ramach procedury sanepidowskiej zostało zgłoszone do 
przebadanie 18 osób, które miały bezpośredni kontakt z tą osobą. Wszystkie wyniki 
tych 18 osób były negatywne. Osoby powoli wracają do pracy, teraz czekamy na 
oficjalne stanowisko Sanepidu dla poszczególnych osób. Na razie na szczęście był to 
odosobniony przypadek. Stosowane są szczególnie w przestrzeniach wspólnych 
środki ochrony indywidualnej. MOPS pracuje w systemie dwuzmianowym, klienci 
obsługiwani są w godzinach od 7,00 do 18,00 z przerwą na dezynfekcję.  
 
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 

 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 
 
       
 
 
   
       
 


